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Abstract (en)
The invention relates to a flexible ligature made in an elastically deformable material for use on the mouthpiece (1) of a wind instrument, the profile
of this ligature being essentially complementary to that of the mouthpiece so as to be able to embrace the latter and a reed placed between this
mouthpiece and the ligature, two opposing parts (4, 5) of the ligature being intended to be connected together by a means of assembly which is
external to the mouthpiece. According to the invention, the means of assembly (10, 13) is integral with said parts (4, 5) and is capable of moving
them relative to each other and parallel to the axis of the mouthpiece. <IMAGE>

Abstract (fr)
L'invention concerne une ligature souple en un matériau déformable élastiquement, apte à équiper le bec (1) d'un instrument à vent, cette ligature
ayant un profil sensiblement complémentaire de celui du bec, de manière à pouvoir enserrer celui-ci et une anche interposée entre ce bec et la
ligature, deux parties (4, 5) de la ligature disposées en regard étant destinées à être réunies par un moyen d'assemblage extérieur au bec. Selon
l'invention, le moyen d'assemblage (10, 13) est solidaire desdites parties (4, 5) et est apte à les déplacer l'une par rapport à l'autre parallèlement à
l'axe du bec. <IMAGE>
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